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關於我們
About Us

認識 UNDERSTANDING

認識兒童權利及聯合國17個可持續
發展目標，並與國際議題接軌。

To learn about child rights and the United
Nations' 17 Sustainable Development Goals

and connect these concepts to a range of
international issues.

態度 ATITUDE

培養世界公民素養、領導才能、
同理心、責任感和
團隊合作精神。

To develop a greater sense of global
citizenship, leadership, empathy, 

 responsibility and teamwork.

行動 ACTION

籌辦校園活動、發揮活動管理能力
和策劃技巧，成為改變的力量。

To develop organization and project
management skill by running school

activities, so that students will become
agents of change.

自2007年起，UNICEF HK 致力透過 UNICEF Club 校本平台加強與本港中學的連繫，提倡學生主導並擔當
領袖籌組幹事會和策劃校園活動，藉此讓學生更了解世界各地兒童的狀況，並以行動實踐世界公民理念。

Since 2007, UNICEF HK has strived to strengthen its connection with secondary schools through the UNICEF Club programme. By
providing a distinctive student-led platform, we encourage student leaders to care for the world's children as global citizens. Participants 

 are empowered to play a vital role in promoting global citizenship to peers by organizing different school activities.

UNICEF Club? 

如何成立
最少由 1 位顧問老師及 4 位學生幹事組成
UNICEF Club 每學年須：

       -  舉辦至少3個校園活動 或 2個校園活動+參與一次UNICEF HK的教育、倡議、或義工活動；
       -  按時遞交 年度計劃、活動計劃書 及 活動報告；
       -  出席 年度計劃分享會 及 年度成果發佈會。

How to set up 

學校支援 

At least 1 Teacher Adviser with 4 students as Executive Committees
UNICEF Club has to:

       -  Organize at least 3 activities in schools OR organize 2 activities in schools + participate
          in 1 UNICEF HK's activity;
       -  Submit Annual Plan, Activity Proposal, and Activity Report timely;
       -  Attend Annual Plan Sharing Session and Annual Presentation.

Support for
school 

校園活動資助，每校上限 $2,000
借出宣傳物資和紀念品
於學期完結後，學生將獲頒發感謝狀，並可記錄於「學生學習概覽」

Subsidy for club activities, a maximum of $2,000 a year per school
Provide promotional materials, souvenirs
Certificates of appreciation for student committee by the end of school year

年度表揚 
Annual
recognition

除感謝狀外，表現最突出之 UNICEF Club 亦會獲頒發以下特別獎項：
       -  傑出活動策劃奬
       -  最高籌款大獎

In addition to the Certificate of Appreciation, UNICEF Clubs with the most outstanding
performance will receive the following special awards:

       -  Outstanding Event Organizer Award
       -  Top Fundraising Award

網上註冊
Online Application

bit.ly/3nuTzHD

截止日期
Deadline

30/09/2023

https://club.unicef.org.hk/
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我們相信虛擬美術館是一個實用的平台，可以讓學生的作品呈
現，亦能帶出當中的兒童權利訊息。為了搭建這個平台，我們
寫了大概兩千行code！
We believe that the Virtual Art Gallery is a practical tool that allows more students to visualize
their ideas and spread the messages on children's rights. We wrote about 2000 lines of codes in
building up the Virtual Art Gallery!

DIOCESAN BOYS' SCHOOL
拔萃男書院
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Virtual Art Gallery
Diocesan Boys' School

UNICEF Club 2022/23

Watch now!

We developed an online platform that exhibits artworks or
photographs that promotes children’s rights and hope to
connect students’ voice for children with the public. We hope
that through such an exotic approach, it will be more intriguing
and contribute to more exposure. 

The online art gallery is constructed using code sandbox, using
Gltf 3D file as base. It includes a first-person view controller. It
allows PC users to use arrow keys and mobile using a provided
joystick to navigate around. This creates an immersive
experience which amplifies the emotions conveyed by the
artwork. 

It is no easy task to build a 3d rendered art gallery from scrap.
This is a long-term sustainable project that is reusable for
future exhibitions. Hence, we leave the framework of this
project for next year’s club members to improvise. 

Virtual Art Gallery

Diocesan Boys’ School
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THE NEW YEAR MISSION

HOI PING CHAMBER OF COMMERCE
SECONDARY SCHOOL

旅港開平商會中學

這次活動中我們收集二手物資，並轉贈給劏房家庭，令我們更
了解社會的需要。我們認識到他們大部分最需要的都是日常必
需品，讓我們知道知足常樂的道理，並學會感恩。
In this activity, we collected the second-hand materials and donate them to subdivided flats
families. And we found that that they need daily necessities the most. We learnt that not
everything is taken for granted. We have to be grateful for what we have.
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Watch now!
The New Year Mission

In December, the UNICEF Club held our first
activity - the New Year Mission, where we
collected materials to donate to families living
in poorer communities. We hope that we can
create a warm and merry Christmas to
children who are in need.

Hoi Ping Chamber of Commerce
Secondary School

The New Year

Mission
Hoi Ping Chamber of Commerce

Secondary School 

UNICEF Club 2022/23
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CHINESE NEW YEAR FAIR

HOLY TRINITY COLLEGE
寶血會上智英文書院

活動中我們售賣自己製作的手繩及收集得來二手物品，
盈利全數捐給UNICEF。當中最大的收穫是由零開始製作
不同類型的手繩。
In this activity, we sold the hand-made bracelets and resold the second-hand items collected
from our schoolmates. The profits were all donated to UNICEF. The biggest gain was that we
learnt to make different kinds of bracelets from ground zero.
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CNY Fair
Holy Trinity College

 UNICEF Club 2022/23

Watch now!Chinese New Year Fair 

Make bracelets from scratch by our committee
members and sell at the Chinese New Year Fair
in school. Concurrently, sell the red pockets
and second-hand items collected and raise
fund for UNICEF HK. All income will be
donated to UNICEF HK.

Holy Trinity College 
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INFORMATION DAY

KOWLOON TRUE LIGHT SCHOOL
九龍真光中學

好多人都不知道發展中國家的情況，當完成遊戲之後，我們介
紹真實情況，他們都非常驚訝，認識到食物匱乏及珍惜食物。
Many people do not understand the situation in the developing counties. After the participants
finished the game, we introduced the real situation to them. They were very surprised and had
a better understanding on food shortage and to cherish food.
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information day
Kowloon True Light School

UNICEF Club 2022/23

Information Day

     球比賽 「SDG 2 零貧窮」
為了讓同學了解在這個世界中，其他兒童正面對的
糧食不足問題，我們讓同學估計不同國家的兒童
每天食物的份量。透過遊戲可以讓同學進一步了解
世界各地兒童面對的處境，令他們珍惜食物。

攤位二 : 釣魚遊戲 「SDG 13 氣候行動」
為了提升同學對海洋生物的認知及環境保育意識，
我們會為同學舉辦「釣魚遊戲」。透過遊戲可以讓
同學認識瀕臨絕種的海洋生物，並加深同學對瀕臨
絕種動物受到的威脅的認識，希望能提高學生的環
保意識。

九龍真光中學

活動介紹短片
拋
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KWUN TONG MARYKNOLL COLLEGE
觀塘瑪利諾書院

我們希望透過卡巴迪這項少數族裔的運動，加深本校學生對
少數族裔的認識和消除固有偏見。活動中，我們需要以英文
教授卡巴迪，對於我們來說是一個新挑戰。
We hope to strengthen the awareness of the needs of ethnic minorities and eliminate the
prejudice towards them through playing Kabaddi, one of the popular sports of ethnic minorities,
together with our schoolmates. Communicating in English is a big challenge for us.

TEACH THE NEXT GENERATION & EXPLORE
OUR SOCIETY 
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 Kabaddi
Kwun Tong Maryknoll College

UNICEF Club 2022/23

Teach the Next Generation & Explore Our Society 

These two events aimed to promote ethic
equality. In these activities, we have learnt a
famous sport of ethnic minorities called
Kabaddi and had lots of interaction with the
minorities throughout the events. After that,
we have taught our schoolmates the
knowledge of this sport. After that, we
introduced the game to our schoolmates, and
explained to the participants how important it
is to achieve ethnic equality in society in order
to promote the SDGs.

Kwun Tong Maryknoll College

Watch now!
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UNICEF WEEK - 
VOICES FOR ACTION AGAINST RACISM

PUI CHING MIDDLE SCHOOL
香港培正中學

此次活動是我們的一次很好的嘗試，不論是與校園電視台或英文
學會的合作，均讓我們有機會以不同方式推廣種族多元共融的訊
息；參與辯論和訪問則讓我們多方面探討不同立場同學的見解。
We had a good experience in this programme. We had a chance to collaborate with Campus TV and
English Club to promote racial diversity and inclusion. Debates and interviews enabled us to
explore views from schoolmates who have different stances.
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unicef week
Pui Ching Middle School

UNICEF Club 2022/23

Unicef week - Voices for Action against Racism

Unicef Week 是為了宣揚 SDG10 減少不平等
而舉行。我們與英文學會合作製作教學材料，
鼓勵老師在課堂使用並向學生講解。此外，我
們訪問不同人士對種族共融的看法，並在早禱
時段播放。我們亦舉辦討論會、演講、電影分
析活動、電台訪問等不同方式，以宣傳種族平
等訊息。 最後，我們舉辦攤位遊戲，藉此向參
加者講解少數族裔面對的困難。

香港培正中學
活動介紹短片
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SHA TIN GOVERNMENT SECONDARY SCHOOL



沙田官立中學

我們在短短三個星期內籌辦了一個有創意、有意義的工作坊！
透過活動，我們不單了解到兒童權利的相關知識，更學習到團
隊合作精神和隨機應變的能力。
Through this activity we not only learned the knowledge about children’s rights, but also the
teamwork spirit and problem-solving skills, which made it possible to organize a creative and
meaningful workshop within three weeks.

兒童權益模擬體驗工作坊
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 child rights
Sha Tin Government Secondary School

UNICEF Club 2022/23

17

兒童權益模擬體驗工作坊

透過在遊戲中融入現實生活中與兒童權利相關
的細節，讓同學能在遊戲中學習。我們在總結
時亦講解《兒童權利公約》及兒童四大權利，
以加深同學對《公約》的了解，並引起他們對
兒童權利的關注。

沙田官立中學

活動介紹短片
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PEBBLE BUDDY

ST. ROSE OF LIMA'S COLLEGE
聖羅撒書院

我們希望不同年紀及背景的小朋友都能平等地得到快樂。透過
活動，可以讓學生、小朋友甚至老師發揮想像力，用顏料在石
頭上繪畫出自己的作品。
We wish that children of different ages and diverse backgrounds can enjoy fun equally. In this
activity, students, kids and even teachers are able to create their own drawings with pebbles and
pigments imaginatively.
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Pebble Buddy
St. Rose of Lima's College

UNICEF Club 2022/23

Watch now!

Pebble Buddy

This activity was held on 26/11 which is our
school open day. We have set up a store for
our club and organized a pebble buddy
activity. There are around 200 pebble buddies
in total for the visitors coming outside the
school to join in drawing on the pebble buddy.
Also, we have set up a display board for the
information about our UNICEF Club, in which
the participants can scan the QR code to
answer the questions. 

St. Rose of Lima's College
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STEWARDS POOI KEI COLLEGE
香港神託會培基書院

雖然我們臨時從「地球日」改成「敘利亞及土耳其地震籌款
活動」，但我們覺得是值得的。這段時間，地震中受災的人
更迫切需要我們幫助，我們亦希望有更多人關注到這件事。
Although we changed our plan from Earth Day to Earthquake Fundraising for Syria and
Turkey, it is worthy. Earthquake survivors have the urgent needs which require our help,
and we hope that more people are aware of the earthquake through the fundraising event.

地震籌款活動
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fundraising for

earthquake
Stewards Pooi Kei College

 UNICEF Club 2022/23

敘利亞及土耳其地震籌款活動

鑒於土耳其發生嚴重地震，我們決定在校內進
行籌款，希望能幫助受影響的災民，並藉此讓
同學了解到土耳其及敘利亞地震的情況，以及
UNICEF為災區居民提供的緊急援助。同時，
我 們 亦 希 望 同 學 從 中 了 解 到 「 SDG 1 無 貧
窮」、「SDG 2零飢餓」、「SDG 3 良好健康
與福祉」及「SDG 6 清潔飲水和衞生設施」，
喚起世界公民意識。

香港神託會培基書院
活動介紹短片
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STEWARDS POOI KEI COLLEGE
香港神託會培基書院

我們希望通過這次回收包裝食品活動，能夠讓更多人了
解到基層家庭的需要，同時盡自己的力量，為減貧工作
出一分力。
We hope that more people pay more attention on the needs of low income families, and try our
best to help alleviate poverty through this packed-food donation.

回收包裝食品
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packed food

donation Stewards Pooi Kei College

 UNICEF Club 2022/23

回收包裝食品

香港雖然是一個繁榮的城市，但貧窮人口卻有
140萬之多，每五名香港人就有一名處於貧窮
線下。藉着這次活動，除了能讓同學在自己的
能力範圍內幫助到基層家庭，也為達成「SDG
1 無貧窮」及「SDG 2 零飢餓」出一分力。

我們提供紙袋及邀請各班代表，幫忙收集同學
在家中一些不太需要或者吃不完的未開封食
品，然後我們把收集到的食品捐贈到慈善團
體，幫助一些有需要的基層家庭。

香港神託會培基書院

活動介紹短片
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環保肥皂工作坊

THE ISF ACADEMY
弘立書院

我們舉辦這次活動不僅是出於趣味性，同時也希望向
身邊的同學、家人和朋友分享這些實用的環保技巧。
We held this workshop not only for fun, but also to share the practical skills to peers, family
members and friends for our environment.
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環保肥皂工
作坊

eco-friendly soap
The ISF Academy

UNICEF Club 2022/23

環保肥皂工作坊

此工作坊透過製造環保肥皂，運用環保植物油
及環保包裝紙等，讓參加者了解如何在保護環
保的過程中注重衞生意識。幹事會成員以一對
五的形式展示如何製作肥皂。通過製作環保肥
皂，我們希望大家學會此技能後，可以自己在
家裡製作肥皂，或將此技能分享給朋友或家
人。同時，環保肥皂也與SDG 6的清潔飲水和
衞生設施有關。

弘立書院
活動介紹短片
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https://www.canva.com/design/DAFp6EQAJEc/gJOVAcqFoDpqe5cgrEcYtw/watch?utm_content=DAFp6EQAJEc&utm_campaign=designshare&utm_medium=link&utm_source=publishsharelink
https://www.canva.com/design/DAFp6EQAJEc/gJOVAcqFoDpqe5cgrEcYtw/watch?utm_content=DAFp6EQAJEc&utm_campaign=designshare&utm_medium=link&utm_source=publishsharelink


2024 Event

滬江維多利亞學校

BI-WEEKLY WORKSHOP
ACTIVITIES

五旬節聖潔會永光書院

土耳其地震籌款活動

香島中學

校園電視台：土耳其地震短片播放

路德會協同中學

土耳其義賣籌款活動

順德聯誼總會李兆基中學

週會：兒童權利與公平貿易

啓新書院

SIMULATION DAY

香港神託會主辦馬錦明慈善基金
馬可賓紀念中學

聖誕喇喂!

梁式芝書院

義賣活動

華英中學

網上問答比賽

台山商會中學

環保染布工作坊

更多精彩活動！
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https://www.schooland.hk/ps/vsa
https://www.schooland.hk/ps/renaissance

